
 
 

 

 

 

 

 

 

 

Klasa:  

Urbroj:  

Zagreb, 3. veljače 2021. 

 

ZAPISNIK S 5. SJEDNICE ODBORA ZA EKO PROIZVODNJU, PRERADU, 

CVJEĆARSTVO, LJEKOVITO BILJE I MEDICINSKO BILJE 

 

Sjednica se održala 29. siječnja (petak) 2021. godine s početkom u 17:00 sati putem ONLINE 

aplikacije Zoom.  

Nazočni članovi: Amalka Vukelić, Dijana Posavec, Ana Matin, Mirjana Kovaček, Mladen 

Jakopović  

Ostali nazočni: Tomislava Galić 

DNEVNI RED 

1. Usvajanje zapisnika 4. sjednice Odbora 

2. Stanje u sektoru ljekovitog bilja 

3. Pokretanje postupka izmjene SO u pojedinim kulturama 

4. Razno 

 

Ad 1. Usvajanje zapisnika s 4. sjednice odbora  

Amalka Vukelić otvorila je sjednicu odbora te je uputila sudionike u predloženi dnevni red. Zapisnik 

sa zadnje sjednice jednoglasno je usvojen bez izmjena.  

Ad 2. Stanje u sektoru ljekovitog bilja 

Mladen Jakopović rekao je kako je situacija u sektoru raznolika. Postoje dvije osnovne 

kategorije/kanala preko kojima začinsko ljekovito bilje i cvijeće ide prema tržištu. Budući da je ovo 

jedan od samodostatnih sektora te stvara pozitivnu vanjsko-trgovinsku bilancu u RH, gledalo se na 

sektor kao samoodrživ i bez problema. S obzirom na pandemiju, ona je dosta poremetila tržište. Svi 
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koji se bave ljekovitim biljem u smislu prodaje za čajeve i farmaceutiku ne susreću se s problemima. 

No problem se javlja kod onih proizvođača čiji su finalni proizvodi usmjereni prema kozmetici, 

sredstvima za čišćenje, suvenirima te cvijeću.  

Mladen Jakopović informirao je članove odbora o izuzetno pogođenim malim proizvođačima iz 

dalmatinskih županija i otoka koji od ljekovitog bilja rade kozmetiku ili suvenire a kao posljedica 

mjera sprečavanja COVID-a ostali su bez tržišta (hoteli, restorani, tržnice...). Njihov pad 

proizvodnje je 70 i više posto. Prijedlog je da se od Ministarstva poljoprivrede traži  financijska 

pomoć za ovaj sektor. Mi ispred Odbora bi se po tom pitanju trebali očitovati s obzirom da je taj 

sektor samoodrživ i do sad nije imao većih problema, rekao je Mladen Jakopović i nadodao da bi se 

poseban fokus trebao usmjeriti na mlade i male poljoprivrednike koji su usmjereni ka finalizaciji 

proizvoda jer je taj sektor pokazao veliki rast što je pokazala i analiza Svjetske banke.  

Vezano uz Mjeru 21, Mladen Jakopović je rekao kako je ta mjera otišla većinom u sektor 

vinogradarstva što nije u redu i toga su djelatnici Ministarstva svjesni.  

Amalka Vukelić je predložila da se istraži može li se iz Nacionalnog programa osigurati sredstva za 

ove proizvođače i da im se pomogne do lipnja?  

Mladen Jakopović je predložio da ta pomoć bude iz istog onog fonda odakle su pomognuti tovljači 

i svinjogojci a radi se nacionalnoj mjeri iz proračuna Ministarstva poljoprivrede. Budući da je ovo 

mali sektor, on ne zahtjeva velike iznose, rekao je Mladen Jakopović. On je istaknuo kako će se to 

trebati malo specificirati jer će nas vjerojatno tražiti o kojim OPGovima se radi – a to su oni OPG-

ovi koji su žrtve zatvaranja prodajnih kanala.  

Amalka Vukelić je rekla kako imamo podatke od cvjećara s padom prodaje od prošle godine, no 

nedostaju podaci za sektor ljekovitog i začinskog bilja da vidimo koliko su bili njihovi padovi 

prodaje u odnosu na godinu prije. 

Mladen Jakopović je podsjetio zašto je došlo do problema s pomoći oko Mjere 21 te je predložio da 

se izdvoji prihod u 2020. u odnosu na 2019. po djelatnosti za pojedini OPG ili po fiskaliziranim 

računima.  Agencija za plaćanja može vidjeti što je fiskalizirano 2020. u odnosu na 2019. godinu.  

Mladen Jakopović je naglasio da od APPRRR možemo dobiti informaciju o tome koji su ljudi 

pogođeni i kontakte iz tog sektora kojima ćemo se javiti. Potrebno je tražiti ukupan broj proizvođača 

i njihove kontakte kojima ćemo se javiti kako bi saznali kolika je nastala štete. 

Mladen Jakopović je rekao kako treba riješiti problem s onim cvjećarima koji nisu upisani u 

upisniku da se upišu u njega jer je to osnova za daljnja traženja pomoći.  

Zaključci po točci 2:  

1. Tražiti od Agencije za plaćanja u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom razvoju podatke (kontakte) 

proizvođača ljekovitog bilja. Tim proizvođačima uputiti mail da se očituju po poslanim pozivima s 

informacijom o štetama koje su nastale na njihovom OPG-u uslijed COVID krize (da nam dostave 

pad prometa po MIBPG-u).  

2. Do kraja idućeg tjedna prema Ministarstvu poljoprivrede treba uputiti dopis s podacima koje 

dobijemo od Agencije kako bi se tražila pomoć za sektor zbog šteta prouzročenih COVID krizom.  

3. Tražimo od Ministarstva poljoprivrede da se iz nacionalne omotnice do 1. lipnja osigura 

financijska pomoć poljoprivrednicima ovog sektora koji su najviše pogođeni COVID krizom. 



Ad 3. Pokretanje postupka izmjene SO u pojedinim kulturama 

Amalka Vukelić podsjetila je na to da se ljekovito bilje evidentira kao jednogodišnja kultura što nije 

realno, te je nužno poraditi na izmjenama dosadašnjih SO-a.  

Mladen Jakopović je nastavio i rekao kako je Hrvatska podijeljena na dva dijela; kontinentalnu i 

mediteransku Hrvatsku i prema tome su se odredile i dvije vrste SO-a. Spomenuo je primjer mente 

jer je njen SO 1100 Eura, što je isto kao i za kamilicu. Kamilica je ratarska kultura i za njenu sjetvu 

i berbu koriste se kombajni. Više od 90 posto začinskog bilja u RH čini kamilica. Ostalo 

višegodišnje ljekovito bilje ima isti SO kao i kamilica što nije u redu. To sve ne ide u korist prilikom 

traženja sredstava iz mjere 4 jer je potrebno npr 7,5 ha pod mentom što je vrlo velika površina za tu 

kulturu s obzirom da je kultura zahtjevna, bere se ručno i sl. 

Mladen Jakopović je rekao da se prema Ministarstvu poljoprivrede uputi formalni zahtjev za tu 

promjenu i da se doda sve ono što fali: tegle, rezano cvijeće i sl.  

 

Zaključak: 

Tražimo izmjenu pravilnika o izračunu SO za ljekovito bilje (višegodišnje i jednogodišnje) i da se 

prepozna uzgoj svih vrsta bilja u kontejnerima; treba nadodati proizvodnja u teglama; kako za 

cvijeće tako i jestivo bilje.  

 

Ad 4. Razno 

Amalka Vukelić je naglasila da se donese zaključak za revidiranjem prava korištenja vlastitog 

rasadnog materijala sadnica sa ekoloških gospodarstva za širenje vlastite proizvodnje.   

Mladen Jakopović je podsjetio da se Komora očitovala prema Ministarstvu vezano uz sjeme i sadni 

materijal gdje je tražila tri izuzeća:  

 1) Izuzeti ili omogućiti vlastitu doradu sjemena onim poljoprivrednim gospodarstvima koja sjeme 

koriste za vlastite potrebe i nisu tržišno usmjerena, 

2) Izuzeti od obaveze doradu sjemena zaštićenih, autohtonih i čuvanih sorti, 

3) Izuzeti od obaveze dorade sjemena i sadnog materijala ekoloških proizvođača sukladno EU 

Uredbi 2018/848. 

 

Amalka Vukelić je rekla da se ovdje govori o rasadu te da se treba postaviti pitanje certifikacijskim 

kućama, i pričekati odgovor. Sukladno njihovom odgovoru, od Ministarstva poljoprivrede dalje 

postupati.  

Dijana Posavec je upitala što s lavandom, da li se ona klasificira kao jednogodišnja kultura? Mladen 

Jakopović je potvrdio da i lavanda ulazi u jednogodišnje bilje i da se i za nju treba isto tražiti 

promjena SO. 

 

Mladen Jakopović je predložio da se na stranice Komore ponovo postavi Iskaz interesa za 

sudjelovanje u Odboru za eko proizvodnju, preradu, cvjećarstvo, ljekovito bilje i medicinsko bilje 

kako bi se uključili i proizvođači s juga Hrvatske.  

 

Amalka Vukelić je upitala što s temom vezano uz korištenje agropeleta cvjećarima za grijanje 

njihove proizvodnje? Članovi Odbora složili su se s tim da se ta tema ponovo aktualizira.  



Također, Mirjana Kovaček se složila s tom idejom i rekla kako se o tome pričalo prije par godina 

na sastanku u Ministarstvu s ministrom Tolušićem. Amalka Vukelić je također podsjetila i da se 

tražila nabavka dostavnog vozila za cvjećare što se također treba ponovno pokrenuti. 

 

Zapisnik sastavila:  

Tomislava Galić 

 

Predsjednica  

Odbora za eko proizvodnju, preradu, cvjećarstvo, ljekovito bilje i medicinsko bilje 

                                                            Amalka Vukelić, dipl.ing agr. 

 

 

 

 

 

 

                                                               

 

 


